



Embassy of the United States of America  
Doha, Qatar

## **Trade Mission Highlights U.S.-Qatari Partnership Opportunities for Qatar 2022 FIFA World Cup**

Sunday, February 17, 2012, 09:00AM AST

DOHA – U.S. Ambassador to Qatar Susan L. Ziadeh and Qatar 2022 Supreme Committee Secretary General Hassan Al-Thawadi departed for the United States to jointly lead a trade mission that will highlight partnership opportunities for U.S. companies as Qatar prepares to host the 2022 FIFA World Cup. The trade mission will showcase leading providers of American goods and services in the states of California, Oregon, and Washington.

“The 2022 FIFA World Cup is a key example of how Qatar’s rising international prominence is bringing about new and exciting partnership opportunities. U.S. firms are world leaders with unique capabilities and experience in project management, event management, and other areas crucial to Qatar’s preparations to host the World Cup,” Ambassador Ziadeh said. “American firms have a proven track record of delivering world-class projects on time and on budget.”

Ambassador Ziadeh and Secretary General Al-Thawadi expressed confidence that the trade mission will deepen the vital economic relationship between the United States and Qatar, and generate economic growth and high quality investment for both countries.

U.S.-Qatari commercial ties have expanded at a rapid pace over the last seven years, with trade volumes growing from 738 million in 2003 to \$4.03 billion in 2011. This visit underscores the U.S.-Qatari commitment to shared trade growth and to economic cooperation in U.S. markets that meet Qatar’s demand for specialized, first-rate goods and services.

سفارة الولايات المتحدة الأمريكية  
الدوحة، قطر

بيان صحفي

بعثة تجارية تسلط الضوء على فرص الشراكة بين الولايات المتحدة وقطر وتحضير الأخيرة  
لكأس العالم 2022

التاريخ: 17 فبراير 2013 الساعة 9 صباحاً

غادرت سفيرة الولايات المتحدة الأمريكية في قطر سوزان زيادة والأمين العام للجنة العليا لقطر 2022 السيد حسن عبدالله الذوادي الى الولايات المتحدة لقيادة بعثة تجارية مشتركة لتسليط الضوء على فرص الشراكة للشركات الامريكية حيث ودولة قطر تستعد لاستضافة كأس العالم الفيفا 2022.

ستلتقي البعثة التجارية بالشركات الأمريكية الرائدة في مجال السلع والخدمات في ولايات كاليفورنيا و أوريغون وكذلك واشنطن. وقالت السفيرة زيادة: "يعتبر كأس العالم لكرة القدم 2022 نموذج رئيسي يوضح ان بروز دولة قطر في الساحة الدولية يحقق فرص شراكة جديدة ومشوقة. وتعد الشركات الأمريكية رائدة عالمياً ولها قدرات وخبرات فريدة في إدارة المشاريع وإدارة الأحداث وغيرها من المجالات المهمة التي تعمل دولة قطر على تحضيرها لاستضافة كأس العالم."

وأردفت السفيرة زيادة قائلاً: "لدى الشركات الأمريكية سجل حافل في تقديم مستوى عالمي من المشاريع في الوقت المحدد وضمن الميزانية."

وأعرب كل من السفيرة زيادة والأمين العام الذوادي عن ثقتهم أن البعثة التجارية ستعمل على تعميق العلاقات الاقتصادية الحيوية بين الولايات المتحدة وقطر وتعزيز النمو الاقتصادي والاستثمار ذو الجودة العالية لكلا البلدين.

الجدير ذكره أن العلاقات التجارية بين الولايات المتحدة ودولة قطر توسعت بوتيرة عالية على مدى السنوات السبع الماضية وازداد حجم التجارة من 738 مليون في عام 2003 الى 4.03 مليار في عام 2011. وتؤكد هذه الزيارة التزام الولايات المتحدة وقطر على النمو التجاري

المشترك والتعاون الاقتصادي في الأسواق الأمريكية التي تلبية الطلب القطري للمنتجات والخدمات المتخصصة ذات الدرجة الأولى.